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Protokół Nr VIII/19 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 26 kwietnia 2019 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady 
Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 14 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Nieobecni Radni na sali narad M. Tobiszewski, Z. Chołuj i K. Korczyński. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad VIII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wnosił. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z następującym porządkiem obrad.  

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu 

a) z VII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia  22.03.2019 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 318. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między 
sesjami. 

8. Działalność Powiatowego Urzędu Pracy w drawsku Pomorskim w 2018 roku 
oraz w I kwartale 2019 r. oraz informacja na temat rynku pracy w Powiecie 
Drawskim – druk nr 265. 

9. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Drawskiego z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego” za rok 2018 – druk nr 274. 

10. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Darskowie za rok 
2018 – druk nr 266. 

11. Sprawozdanie za rok 2018 z realizacji „Powiatowego Programu Działań na 
Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2017 - 2025 – druk nr 310. 

12. Sprawozdanie za rok 2018 z działalności Powiatowego Dziennego Domu 
Samopomocy – Ośrodek Rehabilitacyjno-Kulturalny – druk nr 178. 

13. Sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej  
w Drawsku Pomorskim – druk nr 256. 

14. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego dla Powiatu Drawskiego na lata 2017 – 2022 za rok 2018  –  

15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego  – druk nr 
267; 
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b) wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego – druk nr 
308; 

c) zmiany planu pracy Rady Powiatu Drawskiego –  druk nr 301; 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie założenia Liceum Ogólnokształcącego 
Specjalnego w Drawsku Pomorskim – druk nr 304; 

e) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego 
na rok 2019  – druk nr 313; 

f)   zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019 – druk nr 314; 

g) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035 – druk nr 315; 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

17. Komunikaty i sprawy różne.  

18. Zakończenie sesji. 

 

Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z VII sesji Rady 
Powiatu Drawskiego w dniu 22.03.2019 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przyjęcia protokołu z VII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 22.03.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z VII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 22.03.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z VII sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 22.03.2019 r. 
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Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z VII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
22.03.2019 r.  
 
Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Punkt 4 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac 
Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
w materiałach na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Stanisława Cybule. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami.  
  
Starosta S. Cybula spytał, czy Radni mają pytania odnośnie sprawozdania? 
 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zadał pytanie dotyczące protokołu 

nr 18 z dnia 5 kwietnia i uchwały Zarządu Powiatu o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego, a mianowicie jakie 
skutki ilościowe zwiększenia zatrudnienia niesie za sobą zmiana regulaminu. 

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że zmiany organizacyjne 

nie powodują zmian w zatrudnieniu, gdyż wykorzystano wcześniejsze stanowiska  
w strukturze Starostwa Powiatowego np. w Kancelarii Starosty były 3 osoby,  
a pozostała jedna, gdyż pozostałe zostały oddelegowane do innych wydziałów. 
Natomiast w Wydziale Architektoniczno-Budowlanym i Geodezji, Kartografii  
i Katastru zostały ogłoszone konkursy, a także wyodrębniono osobne stanowisko 
pracy do spraw współpracy z organizacjami pozarządowymi i przedsiębiorcami.  
W większości były to przesunięcia wewnętrzne.  
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Pan Radny J. Kozłowski zapytał, czy nie ma dodatkowych etatów. 
  
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że liczba etatów 

pozostaje taka sama, gdyż wcześniej w Kancelarii Starosty były 3 etaty, a teraz 
pozostał jeden, gdyż jedna osoba przeszła do wydziału Inżyniera Powiatu. Natomiast 
druga będzie zatrudniona w powstające miejsce do współpracy. Tym samym nie ma 
dodatkowych zatrudnień.  

 
Ponownie głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który poprosił o wyjaśnienie 

pojawiającego się w protokołach zapisu „Przyjęto wniosek”.    
 

Pan Starosta S. Cybula odpowiedział, że sformułowanie oznacza pozytywnie 
załatwiono i jeżeli są jakiekolwiek wątpliwości co do zapisu to kolejnym razem będzie 
to doprecyzowane. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 
 
Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Punkt 5 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

Głos zabrał Pan Radny H. Szreta, który złożył interpelacje dotyczącą 
utworzenia stypendium przyznawane za znaczące osiągnięcia w dziedzinie kultury.   

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która zgłosiła zapytanie o udzielenie 
informacji, czy istnieje możliwość powstania schroniska powiatowego dla zwierząt.     
 
 Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Głos zabrał Pan Radny M. Krężel, który złożył interpelacje dotyczące 
uporządkowania znaków drogowych w obrębie skrzyżowania ul. Słonecznej 
 i ul. Szczecineckiej w miejscowości Czaplinek. Następnie Pan Radny poprosił  
o zajęcie stanowiska w sprawie  nieprawdziwych słów Pełnomocnika Zarządu Powiatu 
i określenie jego wypowiedzi, jako osoby prywatnej bądź za oficjalne stanowisko 
władz Powiatu Drawskiego. Ostatnia interpelacja dotyczyła usunięcia artykułu Pana 
Dariusz Guziaka z oficjalnych stron internetowych Powiatu Drawskiego.         

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 8, 9 i 10 do protokołu. 

Pan Radny J. Kozłowski złożył 2 zapytania o informacje dotyczące 
odrzuconych wniosków w ramach otwartych konkursów na zadania publiczne oraz 
braku jakichkolwiek wiadomości w sprawie zakończonej dostawy autobusów do PKS 
Złocieniec z Kontraktu Samorządowego. Na koniec przedłożył wniosek  
o przygotowanie sprawozdania ze stopnia realizacji  inwestycji w oświacie w związku 
z działaniami 8.8 i 8.9. 

 Treść złożonej wniosku stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 
złożyć interpelację? 

  
Nikt z Radnych żadnych interpelacji, wniosków i zapytań więcej nie zgłaszał.  

 
Punkt 6 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych na sali narad osób głosu nie zabrał. 

Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
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Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  

i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła  
2 posiedzenia w połączeniu z wszystkimi Komisjami Stałymi w okresie między 
sesjami. W dniu 15 kwietnia debatowano nad 4 sprawozdaniami, w tym: sprawozdania 
z działalności Domu Pomocy Społecznej w Darskowie za rok 2018, sprawozdanie  
z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu 
Drawskiego na lata 2017 – 2022 za rok 2018, sprawozdanie za rok 2018 z działalności 
Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy – Ośrodka Rehabilitacyjno-
Kulturalnego w Drawsku Pomorskim i sprawozdanie z działalności Placówki 
Opiekuńczo-Wychowawczej. Natomiast dnia 24 kwietnia analizowane były materiały, 
sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 
rok 2018, działalność Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim w 2018 
roku oraz informacje na temat sytuacji na rynku pracy w Powiecie Drawskim,  
sprawozdanie z realizacji „Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych za rok 2018”. Radni otrzymali wszystkie niezbędne informację 
dotyczące tych sprawozdań. Wszyscy Radni zgodnie pozytywnie zaopiniowali 
wszystkie materiały i projekty uchwał procedowane na dzisiejszej sesji, a mianowicie 
 wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego, zmiany planu pracy 
Rady Powiatu Drawskiego, zmieniająca uchwałę w sprawie założenia Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego w Drawsku Pomorskim, o zmianie uchwały  
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2019, zmian w budżecie 
Powiatu Drawskiego na rok 2019,  o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego. Na posiedzeniu nie 
wniesiono żadnych wniosków.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami. Komisja przeprowadziła w dniu 16 kwietnia 
kontrole planowaną w ZSP, w tym kontrole terminowości i sposobu wydatkowania 
środków Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, proces rekrutacji do klas I, 
zamierzenia inwestycyjne w szkole na rok 2019, zamierzenia organizacyjne w 2019 
roku. W związku z tym protokół zostanie złożony w Biurze Rady, a wnioski zostaną 
przedstawione na następnej sesji.  

  Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że członkowie Komisji spotykali się 4-krotnie. 
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W tym dwukrotnie na posiedzeniu wspólnym w dniu 15 i 24 kwietnia oraz komisje 
wyjazdowe w dniach 29 marca w Powiatowej Komendzie Policji w Drawsku 
Pomorskim, a także w Drawskim Centrum Specjalistycznym. Uznano, że komisariaty 
są dobrze wyposażone, a niezbędne są jedynie nieliczne remonty. Problemem jest 
wyeksploatowany tabór samochodowy w 60%, dlatego ważny jest zakup począwszy 
od 2020 roku nowych samochodów i niestety występują również braki kadrowe.  
W DCS omówiono zastała i obecną bazę lokalową szpitala oraz przychodni. 
Zgłoszone potrzeby to przede wszystkim wybudowanie lądowiska, zakończenie 
remontu oddziału chirurgicznego i ginekologicznego, wykonanie zaleceń Sanepidu, 
uruchomienie szkoły rodzenia, podniesienie jakości usług oraz zakup odpowiedniego 
sprzętu. W dniu 10 kwietnia odbyło wyjazdowe posiedzenie w DPS w Darskowie,  
a także w PDDS-OR-K w fili w Złocieńcu. Największym problemem było cofnięcie 
wsparcia na wyjazdy i imprezy w obu placówkach. Poruszono problemy lokalowe, 
kadrowe, a także niskie wynagrodzenie. Komisja sporządziła wnioski dotyczące 
zakresu ustalenia preferencyjnych stawek dla przewozu osób do jednostek podległych 
powiatowi. Stwierdzono, że należałoby wprowadzić stawki do wszystkich jednostek. 
Uzasadniono to mało atrakcyjnymi cenami biletów i usług PKS-u oraz możliwością 
wyboru tańszych ofert. Kolejny złożony wniosek dotyczy remontu łazienki w fili 
PDDS-OR-K w Złocieńcu. Druga wizyta miała miejsce w DPS w Darskowie,  
a sugerowane wnioski dotyczą termomodernizacji budynku oraz uporządkowanie 
terenu pałacu, w tym systemu przeciwpożarowego. Zgłoszono, również problemy 
kadrowe, gdyż większość osób jest w okresie przedemerytalnym. Ostatni wniosek 
dotyczy utylizacji oczyszczalni ścieków na działce powiatowej na terenie Domu 
Pomocy Społecznej ze względu na zagrożenie, jakie stwarza dla bezpieczeństwa 
mieszkańców.                 

   
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że komisja uczestniczyła w dwóch spotkaniach połączonych komisji. 
Rozpatrywany był wniosek i potrzeba powołania oraz zasadność Powiatowej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego. Planowany wyjazd do ZSP został przełożony na  
30 kwietnia.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka o przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 
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Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja spotkała się w dniu 12 kwietnia. Przedmiotem 
posiedzenia było rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosków w sprawie wyrażenia zgody 
na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego i tak pierwszy wniosek dotyczył 
wydawnictwa „Bratek”, natomiast drugi wpłynął od Wojewody 
Zachodniopomorskiego. Komisja nie opiniowała projektów uchwał.     
      

          Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest działalność 
Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim w 2018 roku oraz informacje na 
temat sytuacji na rynku pracy w Powiecie Drawskim.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Henryka Andrałojcia – 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  w Drawsku Pomorskim o przedstawienie 
informacji.  

 
Głos zabrał Pan H. Andrałojć Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku 

Pomorskim, który powiedział, że 2018 rok był kolejnym rokiem ze spadkiem 
bezrobocia w Powiecie Drawskim. Powiatowy Urząd Pracy zamknął poprzedni rok 
blisko 2,5 tysiącem osób zarejestrowanych, a tym samym było 13,1% i przełożyło się 
na wysokie miejsce w rankingach powiatów województwa. Wskaźnik bezrobocia  
w Powiecie Drawskim na koniec 2018 roku wyniósł 7,0. W ostatnich latach wskaźnik 
bezrobocia spadł w gminie Drawsko do 5,4%, w Czaplinku do 7,1%, w Kaliszu 
Pomorskim do poziomu 7,8%, w Złocieńcu do 8%, w Wierzchowie o 8,2%  
i Ostrowicach o 7,4% i na przestrzeni ostatnich 3 lat znacząco spadł. Praca Urzędu 
polega również na zarejestrowaniu i wyrejestrowaniu osób bezrobotnych, a także 
przedstawienie oferty pracy, dlatego tabela na stronie 6 pokazuje codzienną pracę 
pracowników urzędu.  

 
Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która tytułem 

uzupełnienia powiedziała, że do dynamiki wśród osób bezrobotnych należy włączyć  
również osoby kończące staż. Zaznaczyła, że nie są brane pod uwagę osoby, które 
objęte zostały jakimkolwiek wsparciem ze strony urzędu. Przypomniała, że 
ustawodawca nakłada coraz to nowe zadania dla jednostek w celu aktywizacji 
zawodowej osób bezrobotnych. 

 
Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który podkreślił po raz kolejny wysoki 

procentowy udział kobiet bezrobotnych. 
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 Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która omówiła 
pokrótce strukturę bezrobocia ze względu na wykształcenie i przodujące zawody  
w danej grupie osób. Następnie scharakteryzowała poszczególne profile, lecz 
nowelizacja ustawy znosi całkowicie wspomniane profilowanie, co zdecydowanie 
ułatwi i zwiększy efektywność pracowników wobec osób zarejestrowanych, ponieważ 
będą mogły być podejmowane wszelkie dostępne działania względem takich osób. 
Dodała, że prowadzony jest specjalny program dla osób z III profilem. W ciągu całego 
roku prowadzono pośrednictwo i poradnictwo zawodowe, a także organizowano 
szkolenia.     

 
Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który powiedział, że fundusze PUP 

wydatkowane w roku 2018 wyniosły prawie 8 mln złotych. Na co złożyły się środki  
z Funduszu Pracy, Europejskiego Funduszu Społecznego oraz PFRON-u.  

 
Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka powiedziała, że poza standardowymi 

środkami pozyskanymi z ministerstwa lub od Marszałka Województwa, Powiatowy 
Urząd Pracy aplikuje o dodatkowe środki z ogłaszanych różnych programów 
 i projektów. Na stronie 25 przedstawiono wykorzystanie środków finansowych na 
aktywizację zawodową z uwzględnieniem liczby osób w gminach Powiatu Drawsku 
 i pokazuje rzeczywiste środki skierowane na aktywne formy wspomagania osób 
niepełnosprawnych. Urząd Pracy prowadzi również pasywne wsparcie osób 
bezrobotnych w postaci dodatków aktywizacyjnych, zasiłków, wypłat stypendiów 
 i składek na ubezpieczenie społeczne.           

 
Pan Dyrektor H. Andrałojć powiedział, że ponad 1300 osób otrzymało wsparcie 

z aktywnych form.  
 
Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka powiedziała, że podstawowym 

instrumentem rynku pracy realizowanym przez PUP były usługi rynku pracy,  w tym 
staże, roboty publiczne, czy prace interwencyjne. Indywidualne wsparcie trafiło do 
1105 osób. Następnie przeszła do wykorzystania biernych środków przez PUP, co 
łącznie dało 6 703 467,43 zł, a łącznie z aktywnymi było to 16 289 893,69 zł.  
W przeliczeniu na liczbę osób z I i II profilu pomocy będzie to 8 248,05 zł, zaś każdy 
1 pracownik PUP wypracowuje 407 247,34 zł. Na koniec pokrótce wymieniła 
wydarzenia organizowane samemu i we współpracy z innymi jednostkami lub 
pracodawcami. 

 
Ponownie głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który powiedział, że  

w I kwartale sytuacja nieco się pogorszyła, ale podejmowane są systematyczne 
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działania zmierzające do tego, aby 2019 rok zamknąć poniżej 2 tysięcy osób 
zarejestrowanych.  

Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka powiedziała, że wzrost bezrobocia 
spowodowany był faktem, że większość osób miały podpisane umowy do końca roku, 
dlatego w nowym roku ponownie są włączane do ewidencji.  

 
Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który powiedział, że jednak stopa 

procentowa utrzymuje się na stosunkowo niskim poziomie i tak w 2016 roku było to 
ponad 20%, a w lutym bieżącego roku wyniosło 13,6%. W profilu III na 31.03.2019 
pozostało 355 osób.      

 
Pani A. Kuropatnicka wyjaśniła, że 69 osób oczekiwało na przydzielenie do 

odpowiedniego profilu. 
 
Ponownie głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który powiedział, że aktualne 

środki na 2019 roku wyniosą 6 332 678,20 zł. Oczywiście w przypadku, gdy zaistnieje 
potrzeba Powiatowy Urząd Pracy będzie wnioskował o pozyskania dodatkowych 
środków. Pan Dyrektor zachęcił pracodawców o przyłączenie się do wspólnego 
aplikowania o pozyskiwanie pieniędzy z rezerwy ministerstwa. Zauważył, że 
wzmożone zainteresowanie do tworzenia miejsc pracy dla osób niepełnosprawnych 
spowodowało, że Powiatowy Urząd Pracy w I kwartale 2019 roku pozyskał z PFRON-
u  ponad 240 tysięcy złotych.   

 
Głos zabrała Zastępca Dyrektora A. Kuropatnicka powiedziała, że wiele osób 

niepełnosprawnych jest nieaktywnych zawodowo. Powiatowy Urząd Pracy dysponuje 
łagodniejszym warunkami rejestracji, jak również różnymi formami wsparcia osób 
niepełnosprawnych. W niedalekiej przyszłości organizowane będą Targi Pracy dla 
osób niepełnosprawnych, jak również dla pracodawców, tak, aby przybliżyć im 
rodzaje środków możliwych do pozyskania w celu dostosowania miejsca pracy dla 
takiej osoby oraz skorzystania z dodatkowych świadczeń. Na koniec zachęcała 
wszystkie osoby niepełnosprawne do współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy.  

 
Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który przedstawił środki z Funduszu 

Pracy przeznaczone na aktywizację zawodową osób bezrobotnych w 2019 r.  
 
Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która powiedziała, że 

zmniejsza się ilość osób wysyłanych na staże. Zmieniło się podejście instytucji 
pośredniczącej, która przyznaje środki Powiatowemu Urzędowi Pracy. W związku  
z tym osoby, które skorzystały już ze stażu nie mogą po raz kolejny być wysłane do 
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tego samego pracodawcy, jak również te, które u danego pracodawcy były na danym 
stanowisku, a następnie przejść na identyczne stanowisko u innego pracodawcy.  

 
Glos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który powiedział, że na realizację 

Programu Specjalnego z rezerwy PUP otrzymał 452 232,80 zł.  
 
Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która przypomniała,  

że środki z RPO i Power to odpowiednio środki przeznaczone dla osób do 30 i po  
30 rokiem życia. Natomiast w ramach pośrednictwa pracy w I kwartale z wizytą  
u doradcy klienta było 8 299 osób, a wydanych skierowań do pracy lub na staż 519. 
Przy czym pozyskanych ofert pracy 370. W 2019 roku odbyła się Gala Jubileuszowa  
z okazji 100-lecia Publicznych Służb Zatrudnienia, a także liczne spotkania  
z pracodawcami i giełdy pracy.           

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrała Pani Radna H. Samek, która poprosiła o informacje dotyczące 
kosztów opieki. 

Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która powiedziała, że 
koszty opieki są to środki kierowane do osób oddających dziecko do przedszkola bądź 
zatrudniają nianie lub opiekują się osobą zależną. Tym samym osoba, która otrzymuje 
skierowanie w formie aktywnej lun nieaktywnej może zwrócić się o zawarcie takiej 
umowy, a wtedy PUP refunduje środki. Powiatowy Urząd Pracy jest jednym  
z 3 urzędów w województwie, które podjęły się takiego zdania.   

Ponownie głos zabrała Pani Radna H. Samek, która zapytała, czy i kiedy będą 
kolejne likwidacje fili Urzędu Pracy w Czaplinku i w Złocieńcu, ponieważ w takim 
kierunku miały być podejmowane działania.  

Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć powiedział, że sytuacja ciągle jest 
analizowana, ponieważ sytuacja na rynku pracy poprawia się z roku na rok. Po 
pierwszym półroczu dokonamy analizy i przedstawimy sprawę Zarządowi Powiatu,   
a Zarząd podejmie decyzje.  

Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która zapytała, że w sytuacji kiedy zmieni 
się ustawa, to mogą wzrosnąć środki na prace społeczno-użyteczne.   

Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który powiedział, że zmieni się 
najprawdopodobniej podejście i środki z III profilu zostaną przekierowane na inne 
aktywizacje.  
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Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która przedstawiła 
krótką informację związaną z likwidacja fili PUP w Kaliszu Pomorskim. W I kwartale 
2019 roku zorganizowany był Dzień Otwarty dla mieszkańców Kalisza Pomorskiego, 
w ramach tych działań Pan Starosta zorganizował bezpłatny transport dla wszystkich 
chętnych. Wszyscy mieszkańcy zostali poinformowani o wszelkich działaniach, lecz 
niestety z pomocy skorzystało jedynie 6 osób. Dnia 26 marca zorganizowano mini 
Targi Pracy, na które zaprosiliśmy 323 osoby, a 233 osoby uczestniczyły. W tym 37 
osoby usprawiedliwiły swoją nieobecność, a 54 nie usprawiedliwiły swojej 
nieobecności. Zaznaczyła, że można zaobserwować znaczący spadek osób 
rejestrujących się, stopy bezrobocia, jak również osób bezrobotnych na terenie gminy. 
W I kwartale pracownikom urzędu udało się zaaktywizować 150 osób poprzez 
skierowanie różnych form.  

Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który poprosił o wyjaśnienie zapisu  
w nawiasie „obszar G”.  

Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który powiedział, że PFRON ogłasza 
co roku konkurs na wolne środki dla samorządów powiatowych, a wśród takich są 
zadania prozatrudnieniowe. Przy czym obszar G to są środki z przeznaczaniem na 
aktywizację zawodową osób niepełnosprawnych. Budżet na te zadania był 
niewystarczający, dlatego zdecydowano się aplikować o dodatkowe środki. 

Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która powiedziała, że 
powiat otrzymuje środki z PFRONU na rehabilitację zawodową i społeczną. Zadania 
podzielone są między PCPR a PUP. Jeżeli te środki są niewystarczające powiat może  
wystąpić o dodatkowe środki. Z każdego obszaru środki mogą być przeznaczone na 
inne cele np. środki z obszaru A przeznaczane są na znoszenie barier 
architektonicznych. Środki, o które stara się powiat nie mogą przekroczyć 50% 
algorytmu przyznanego na dane działanie.  

Głos zabrała Pani Radna H. Samek, która zasugerowała, aby raz na kwartał 
mieszkańcy Kalisza Pomorskiego mieli możliwość złożenia podpisu na miejscu,  
a także spotkania z pracownikami urzędu. 

Głos zabrała Pani Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która powiedziała, 
że ustawodawca przewiduje kontakt raz na 60 dni i takie spotkanie musi odbyć się  
z użyciem systemów teleinformatycznych, a w związku z tym pracownik musi mieć 
dostęp do naszej sieci oraz do kwalifikacji osoby bezrobotnej. Spotkanie musi odbyć 
się indywidualnie, dlatego grupowe spotkanie jest wykluczone.  
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Głos zabrał Pan Radny R. Kurzątkowski, który zapytał na jakich zasadach 
 i warunkach prowadzona jest współpraca ze szkołami ponadgimnazjalnymi i ich 
absolwentami.  

Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która powiedział, że 
przygotowywany jest barometr i monitoring zawodów deficytowych oraz 
nadwyżkowych. Sporządzony jest w połowie roku i przekazywany do szkól, aby 
mogły zareagować na zapotrzebowanie jakie jest na rynku pracy. Jeżeli organizowane 
są Targi Pracy to w ramach Kontraktu Samorządowego Starostwo Powiatowe stara się 
wspierać absolwentów, a także odbywają się spotkania z doradcą zawodowym.  
W przypadku, gdy szkoła potrzebuje zajęć, czy spotkania z doradcą zawodowym to 
Powiatowy Urząd Pracy umożliwia taką formę współpracy. W 2016 roku podjęte 
zostały działania, aby spotkać się z każdą klas gimnazjalną i ponadgimnazjalną  
w powiecie. W związku z tym odbyło się blisko 180 spotkań pracowników z uczniami. 
Jednym z zadań statutowych szkoły jest posiadanie doradcy zawodowego. W trakcie 
trwania Targów Pracy pracownicy urzędu starają się pomóc uczniom w poszukiwaniu 
pracy. Powiatowy Urząd Pracy jest zawsze otwarty na różne formy współpracy.     

Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który dodał, że Targi Pracy i Edukacji 
zrodziły się z idea, aby młodzi wykształceni ludzie nie trafiali do naszych rejestrów. 
Dlatego dobrze wybrana szkoła,  kierunek i zawód ułatwia rozpoczęcie pracy.       

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, a mianowicie sprawozdanie  
z realizacji rocznego programu współpracy powiatu drawskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 
rok 2018.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Inspektor w Wydziale 

Organizacyjnym M. Katuszonek o przedstawienie informacji.  
 
Głos zabrała Pani Inspektor w Wydziale Organizacyjnym M. Katuszonek, która 

powiedziała, że konieczność sporządzenia sprawozdania z realizacji rocznego 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami za rok 
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2018 wynika z ustawy działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz 
uchwały Rady Powiatu Drawskiego z dnia 20 października 2017 roku w sprawie 
rocznego Programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018.  
W 2018 roku zgodnie z zapisami rocznego programu współpracy Powiat Drawski 
współpracował z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w zakresie 
finansowym i pozafinansowym. Uzupełniła informacje na zapytanie dotyczące 
wnioskowanej kwoty przez organizacje pozarządowe, a mianowicie kwota ta wyniosła 
433 143,09 zł. Pozostałe kwestie był szczegółowo omawiane na posiedzeniu 
wspólnym komisji.      

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

  Punkt 10 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z działalności Domu Pomocy Społecznej w Darskowie za rok 2018. 

 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Pana Zbigniewa Jakomulskiego – 

Kierownika Działu Gospodarczego. 
 

Głos zabrał Pan Kierownik Z. Jakomulski, który powiedział, że Dom 
funkcjonuje 29 lat. Natomiast mieszkańców zamieszkałych na stałe jest 67, przy czym 
koszt utrzymania 1 mieszkańca za 2018 rok wyniósł 3790 zł, co gwarantuje budżet 
ponad 3 mln zł. Od czasu powstania jednostki dokonywano jedynie drobnych 
remontów, dlatego istotne jest przeprowadzenie termomodernizacji budynku. 
Szczegółowa informacja została przekazana na posiedzeniu wspólnym Komisji 
Stałych.    

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zapytał Pana starostę na jakim 
etapie jest termomodernizacja w DPS? 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że środki są przyznane, 
lecz są niewystarczające, gdyż brakuje 1,3 mln. Prowadzone były rozmowy  
w Urzędzie Marszałkowskim i PFRON-e o możliwości dofinansowania. Na dzień 
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dzisiejszy dopiero w październiku zostanie zgłoszony wniosek o środki, dlatego 
termomodernizacja będzie mogła rozpocząć się w następnym roku.     

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który zaproponował ogłoszenie przerwy.  
 
Pani Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10 minutową przerwę.  
 

Punkt 11 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym 
punktem porządku obrad sesji jest sprawozdanie za rok 2018 z realizacji 
„Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2017 – 
2025. 

 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Róże Kursę – Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie.  
 

Głos zabrała Pani Róża Kursa, która powiedziała, że sprawozdanie zostało 
szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji jest sprawozdanie za rok 2018 z działalności Powiatowego Dziennego 
Domu Samopomocy – Ośrodka Rehabilitacyjno-Kulturalnego w Drawsku Pomorskim.  

 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przez Panią Joannę Orzepowską –  

Dyrektora Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy – Ośrodka Rehabilitacyjno-
Kulturalnego w Drawsku Pomorskim. 
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Głos zabrała Panią Joannę Orzepowską –  Dyrektora Powiatowego Dziennego 
Domu Samopomocy – Ośrodka Rehabilitacyjno-Kulturalnego w Drawsku Pomorskim, 
która powiedziała, że sprawozdanie było szczegółowo omawiane na posiedzeniu  
i komisji wyjazdowej. Następnie za pomocą slajdów przedstawiła podstawy prawne 
działania jednostki. Kwota dotacji w 2018 wzrosła do 1 752,50 zł, a dzięki temu 
wzrosły wynagrodzenia do poziomu satysfakcjonującego. W PDDS-OR-K przebywało 
10 osób z niepełnosprawnością sprzężoną, dlatego kwota dotacji wyniosła 41 040 zł. 
W Powiatowym Domu przebywało łącznie 58 uczestników i tak z gminy Drawski 
Pomorskie było 31 uczestników, ze Złocieńca 19, z Wierzchowa 6 i po jednej 
 z Kalisza Pomorskiego oraz Ostrowic, zaś w Czaplinku osoby niepełnosprawne 
zabezpieczają Warsztaty Terapii Zajęciowej. Następnie wymieniła pracownie, którymi 
dysponuje każda placówka. W mijającym roku uczestnicy brali udział w szeregu 
imprez i zajęć mających na celu integracje ich ze społecznością lokalną. Jednostka 
mocno postawiła na aktywność fizyczna, w tym treningi i terapie ruchową, a jedną ze 
standardowych imprez organizowanych cyklicznie jest rajd pieszo-rowerowy, nordic 
walking w Czaplinku, czy sadzenie lasu we współpracy z Nadleśnictwem w Drawsku 
Pomorski. W maju organizowany będzie razem ze Starostem Dzień Otwarty i Dzień 
Godności Osób Niepełnosprawnych. Kolejno Pani Dyrektor poinformowała  
o środkach finansowych i pozytywnie rozstrzygniętym wniosku na zakup samochodu 
na potrzeby jednostki. Kadra liczyła łącznie 17 osób. Wspomniała również  
o zmianach, które wprowadziło rozporządzenie ministerstwa. W trakcie 2018 roku 
realizowano 11 projektów przy ścisłej współpracy ze stowarzyszeniem „Filar” na 
łączną kwotę 32 510 zł. Wymieniła najważniejsze wydarzenia Domu i zapewniła, że 
wszyscy pracownicy posiadają wymagane kwalifikacje do wykonywania zawodu 
terapeuty/instruktora/opiekuna poprzez uczestniczenie w szkoleniach. Plany na 2019 
rok to przede wszystkim remont dachu na budynku Ośrodka przy ul. Chrobrego  
w Drawsku Pomorskiego i zakup nowego samochodu do przewozu uczestników.   

 
Głos zabrała Pani Przewodnicząca Rady Powiatu, która przypomniała, że na 

Komisji Wspólnej  wypracowano wniosek dotyczący przewozu osób 
niepełnosprawnych z poszczególnych gmin. Rozmawiano o tym, aby gminy 
partycypowały w kosztach przejazdu, ale niestety brakuje takich rozwiązań prawnych.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 16 i 17 do protokołu. 
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Punkt 13 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji jest sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej  
w Drawsku Pomorskim za 2018 rok.   

 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Panią Magdę Madalińską – 

Dyrektora Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Drawsku Pomorskim.  
 

Głos zabrała Panią Magdę Madalińską – Dyrektora Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej w Drawsku Pomorskim, która powiedziała, że sprawozdanie 
szczegółowo zostało omówione na komisji wspólnej.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
  

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Punkt 14 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że kolejnym punktem porządku 

jest sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 
dla Powiatu Drawskiego na lata 2017-2022 za rok 2018. 

 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Joannę Kołodziejską – 

Podinspektora w Wydziale Ochrony Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie 
sprawozdania. 

 
Głos zabrała Pani Podinspektor J. Kołodziejska, która powiedziała, że 

Powiatowy Program Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu Drawskiego został 
opracowany na podstawie Narodowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na 
lata 2017-2022. Do jego opracowania i koordynacji tego programu został powołany 
zespół koordynujący. Składający się z 10 osób. Zespół posiadał przedstawicieli  
instytucji, które zajmują się zadaniami z zakresu ochrony zdrowia publicznego. Cele 
 i zadania są zgodne z wytycznymi Narodowym Programem Ochrony Zdrowia 
Psychicznego. Głównym celem programu jest zabezpieczenie osobom z zaburzeniami 
psychicznymi kompleksowej opieki adekwatnej do ich potrzeb. Jednostki, które 
realizują zadania i zostały ujęte w tym sprawozdaniu to PCPR, DPS w Darskowie, 
PDDS-OR-K, ZPE-T w Bobrowie, WTZ w Czaplinku i PUP oraz Poradnia 
Psychologiczno-Pedagogiczna. Uwzględniono, również Zespoły Szkół 
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Ponadgimnazjalnych i Przedszkole Specjalne. Przedstawione sprawozdanie za rok 
2018 jest sprawozdaniem zbiorczym i zostało sporządzone w oparciu o informacje 
otrzymane z powiatowych jednostek. Szczegółowo zostało omówione na komisji.  

 
Głos zabrała Pani Przewodnicząca Rady Powiatu, która powiedział, że podczas 

posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Stałych prowadzona była dyskusja.  
W wyniku, której stwierdzono, ze niestety program nie jest realizowany w wielu 
aspektach. Dlatego wnioskowano, aby rozpocząć działania zmierzające do utworzenia 
Poradni Zdrowia Psychicznego, a nawet Centrum Zdrowia Psychicznego. Po 
przeprowadzeniu analizy wniosek zostanie poddany pod głosowanie.            

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która powiedziała, że po rozmowach  
z Panią doktor Gizą jest ona gotowa do współpracy, a także do spotkania ze 
Starostami, jak również Radnymi Powiatowymi. Wspomniała, że środowiskowe domy 
pomocy powinny funkcjonować, gdyż jest to bardzo dobra forma wsparcia. Tym 
samym należałoby pomyśleć o utworzeniu takich domów w Czaplinku i Kaliszu 
Pomorskim. Gotowa jest również do pomocy w złożenia odpowiednich dokumentów 
w celu utworzenia Poradni Zdrowia Psychicznego. 

Pani Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że po przeanalizowaniu 
oczekiwań zostanie podjęta decyzja w sprawie utworzenia centrum lub poradni.       

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Punkt 15 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego.   

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Marka Banaszka – 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
 
Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji M. Banaszek, który powiedział, że 

dnia 18.03. 2019 roku do Zarządu Powiatu wpłynęło pismo dotyczące wyrażenia 
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zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego w książce „Zachodniopomorskie 
tajemnice”. Udostępnienie herbu jest formą promocji, z której płyną jedynie korzyści 
turystyczne i gospodarcze dla całego powiatu. Tym samym w przedmiotowej sprawie 
zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VIII/52/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 
Powiatu Drawskiego.  

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego.   

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Marka Banaszka – 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
 
Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji M. Banaszek, który powiedział, że 

dnia 04.04.2019 roku wpłynęło do Starostwa Powiatowego od Wojewody 
Zachodniopomorskiego pismo z prośbą w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie 
herbu Powiatu Drawskiego poprzez zamieszczenie go w stałej ekspozycji herbów 
jednostek samorządu terytorialnego z terenu województwa zachodniopomorskiego 
upamiętniającej 20. rocznicę ustanowienia w Rzeczpospolitej Polskiej zasadniczego 
trójstopniowego podziału terytorialnego państwa oraz kontynuacją obchodów 100. 
rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości. Oczywiście argumentacja podobna, 
jak przy poprzedniej uchwale, dlatego zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 
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Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. 

 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VIII/53/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 
Powiatu Drawskiego.  

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
planu pracy Rady Powiatu Drawskiego  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Barbarę Kotwicę – 

Naczelnika Wydziału Biura Rady.  
 

Głos zabrała Pani Naczelnik B. Kotwica, która powiedziała, że Rada Powiatu 
Drawskiego uchwałą Nr 4/24/2018 z dnia 16 stycznia 2019 przyjęła plan pracy na 
2019 rok i określiła w tym planie terminy sesji. Sesja czerwcowa planowana jest na  
14 czerwca, lecz pojawiła się prośba osób zaangażowanych w utworzenie CUW  
o przeniesienie tego terminu na 19 czerwca, a związane jest to z pracą nad 
dokumentacją i analizą funkcjonowania tej jednostki.      
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie zmian planu pracy Rady Powiatu Drawskiego. 
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Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
 (Radny C. Turczyk nie brał udziału w głosowaniu) 
podjęła uchwałę Nr VIII/54/2019 w sprawie zmian planu pracy Rady Powiatu 
Drawskiego. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie założenia Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego  
w Drawsku Pomorskim. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 

Naczelnika Wydziału Edukacji.  
 
Głos zabrał Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że Wojewoda 

Zachodniopomorski zgłosił uwagi do statutu Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego 
w Drawsku Podmorskim i wniósł o uzupełnienie tego dokumentu o zapisy regulujące 
kwestie związane z działalnością innowacyjną szkół oraz formami współpracy  
z rodzicami w zakresie nauczania, wychowania, opieki i profilaktyki. Tym samym 
statut został uzupełniony o brakujące zapisy.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie założenia Liceum Ogólnokształcącego 
Specjalnego w Drawsku Pomorskim.   
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Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę zmieniającą Nr VIII/55/2019 uchwałę w sprawie założenia Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego w Drawsku Pomorskim.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która powiedziała, że uchwala 

była szeroko omawiana na sesji, dlatego poprosiła o zadawanie pytań.  
 
Głos zabrał Radny M. Krężel, który poprosił o wyjaśnienie w różnicach  

w drukach na 313 i 314. Na druku 313 kwota zapisana  na udzielenie 
krótkoterminowej wynosi 380 tysięcy, zaś na druku 314 kwota ta wynosi 350 tysięcy.  

 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że kwota 350 000 zł 

w uchwale 313 jest przeznaczona na rezerwę ogólną, w której znajdują się pozostałe 
środki. Kwota 350 tysięcy stanowi dochody od firmy AGRI PLUS, a tym samym 
zwiększona została rezerwa ogólna z przeznaczeniem na udzielenie pożyczki.  

 
Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który zwrócił się z formalną prośbą  

o doprecyzowanie zmian w poszczególnych paragrafach dla lepszej przejrzystości 
dokumentu i łatwości analizowania zmian w budżecie.           
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przejdą do głosowania 

nad uchwałą w sprawie zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Drawskiego na rok 2019 
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Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr VIII/56/2019 w sprawie zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2019.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 

Andrykowską –  Skarbnika Powiatu. 
 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że uchwał jest 

konsekwencją uchwały na druku nr 313, a także zwiększeniem dochodów wskazanych 
przez jednostki.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który zauważył różnice w paragrafie  

3 i poprosił o wykreślenie litery b w słowie „załącznikiem”, a tym samym złożył 
wniosek formalny.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie przyjęcia wniosku Pana Z. Dudora dot. autopoprawki – zmiana 
w paragrafie 3 polegającej na wykreśleniu litery b w słowie „załącznikiem” druk nr 
314.   

 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymujących się” 
 (Radny C. Turczyk nie brał udziału w głosowaniu) 
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przyjęła wniosek Pana Z. Dudora dot. autopoprawki – zmiana w paragrafie 3 
polegającej na wykreśleniu litery b w słowie „załącznikiem” druk nr 314.   

 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VIII/57/2019 w sprawie zmian w budżecie Powiat Drawskiego na 
rok 2019.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 
Andrykowską –  Skarbnika Powiatu. 

 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że uchwała w sprawie 

zmian polegają na uzupełnieniu Wieloletniej Prognozy Finansowej o zgodność  
z budżetem roku 2019, a także jest konsekwencją zmian w poprzednich uchwałach.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
0 głosach „przeciw” i 
1 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VIII/58/2019 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 
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Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 
Punkt 16 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 

  
Pan Starosta S. Cybula powiedział, że na wszystkie interpelacje i zapytania 

odpowiedzi będą udzielane na piśmie. 
Punkt 17 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Pani Przewodnicząca zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrał Pan Radny M. Krężel, który powiedział, że w związku z brakiem 

odpowiedzi w dniu dzisiejszym zdecydował o zawieszeniu swojego członkostwa  
w Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Powiatu.  

 
Głos zabrał Pan Radny R. Kurzątkowski, który zaprosił wszystkich do udziału 

w dniu 11 maja 2019 roku w wydarzeniu 15 Targach Mój Ogród i 7 Piknik 
Ekologiczny. Wszystkie szczegóły można znaleźć w internecie. 

 
Na koniec Pani Przewodniczącą Rady Powiatu podziękowała za wszystkie 

życzenia, które wpłynęły do Biura Rady Powiatu.   
 
 Pani Przewodnicząca zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który zaapelował do wszystkich Radnych  

o aktywniejszy udział w Komisjach stałych Rady Powiatu, ze względu na niską 
frekwencję na posiedzeniach.  

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który podziękował wszystkim 

nauczycielom zaangażowanym w strajk, a także osoby wspierające tą grupę 
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zawodową. Niestety zabrakło głosu organu prowadzącego dla szkół 
ponadgimnazjalnych, a mianowicie Powiatu Drawskiego.  

 
Głos zabrał Pan Radny M. Banaszek, który powiedział, że uczestniczył  

w 4 posiedzeniach komisji i dzisiejszej sesji, dlatego czuje się spełniony jak Radny.  
 
Pani Radna H. Samek zauważyła, że nie uczestnictwo we wszystkich komisjach  

nie oznacza biernej postawy.  
 
Głos zabrał Pani Radna B. Głowacka, który przypomniał, że Komisja Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Publicznego zbierała się 4-krotnie i niestety podczas komisji 
wyjazdowych frekwencja była niska, dlatego podtrzymuje stanowisko Pana Radnego 
Z. Dudora o aktywniejsze uczestnictwo w posiedzeniach, także poprosiła  
o wcześniejsze zgłaszanie nieobecności, ponieważ bez ustawowego kworum komisja 
nie może podejmować żadnych wiążących decyzji.  

 
Głos zabrała Pani Radna H. Samek, która poprosiła o udostępnienie telefonów 

do wszystkich Radnych.    
Pani Przewodnicząca przypomniała o terminie składania oświadczeń 

majątkowych, a następnie odczytała zaproszenia na wystawy w Siemczynie. 
 
Głos zabrał Pan Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że w ciągu  

4 tygodni odbył 6 spotkań ze Związkami Zawodowymi Oświaty, a także raz  
w spotkaniu brał udział Pan Starosta S. Cybula. Rozmowy były prowadzone na temat 
polepszenia sytuacji w oświacie w Powiecie Drawskim. Nie było również 
opowiadania się samorządu po którejkolwiek ze stron.  

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który powiedział, że jego zdaniem jest to 

właśnie rola samorządu, gdyż niestety oświata jest niedoinwestowana ze względu na 
zbyt niską subwencję oświatową, dlatego głos wsparcia, jak najbardziej się należał.  

 
Ponownie głos zabrał Pan Wicestarosta M. Nagórski, który zaznaczył, że  

6-krotnie odbyły się spotkania z nauczycielstwem.  
 
Pan Radny J. Kozłowski powiedział, że taki głos należy się przede wszystkim 

nauczycielom. 
 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka powiedziała, że już wcześniej zgłaszała 

swoją dezaprobatę w sprawie strajku nauczycielskiego i sytuacji w oświacie. 
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Zaapelowała o podjęcie dyskusji na temat oświaty w powiecie drawskim, w tym 
planów dyrektorów odnośnie rozwoju szkół w powicie i jakości, poziomu oświaty.  

 
Głos zabrała Pani Radna G. Polak, która zapytała Panią Wiceprzewodniczącą 

B. Głowacką, aby sprecyzowała pojęcie jakości w oświacie, gdyż za jakości  
i uzyskiwane wyniki Powiat Drawski nie odpowiada. 

 
Głos zabrał Pan Radny R. Kurzątkowski przypomniał, że w planie pracy 

Komisji Oświaty jest wyznaczony termin październikowy na ocenę całościową 
oświaty. Dodał, że jeżeli zostanie upoważniony przez Radnych i Komisje Stałe, aby 
zebrać opinię ze wszystkich szkół i zawrzeć w niej wnioski oraz przemyślenia 
środowiska nauczycielskiego. Podkreślił, że wsparcie jest niezbędne, ale jest to także 
idealny moment dla samorządów, aby określiły swoje potrzeby wobec każdej władzy. 

 
Głos zabrała Pani Radna H. Samek, która stwierdziła, że to nie do Rady 

Powiatu należy ocena jakości, aczkolwiek wszyscy jesteśmy zadowoleni kiedy są 
wysokie wyniki.  

 
Pani Przewodnicząca zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

  
 Nikt z Radnych nie zabrał więcej głosu. 
 

Punkt 18 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 11:30 zamknęła VIII sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
   Barbara Kotwica                                            Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 
 
 
 


